
Naše obec udr�uje pøátelské partnerské vztahy
s italským mìstem ASSAGO u Milána a s fran-
couzským mìsteèkem NOZAY u Paøí�e. O his-
torii vzniku tohoto pøátelství se mù�ete doèíst
v mém projevu na slavnostní ceremonii na
jiném místì zpravodaje.

Na jaøe roku 2007 jsme obdr�eli od pøedsta-
vitelù NOZAY oficiální pozvání k partnerské
návštìvì u nich na 3.-8. øíjna 2007. Jedná se
o pokraèování partnerství uzavøeného v záøí
2006 v ASSAGU nyní pøi spoleèné návštìvì
rozšíøených delegací z NOZAY. Na návštìvu
jsme se pøipravovali po školních prázdninách a
mìl jsem jisté obavy, zda naše delegace dobøe
obstojí v konkurenci otevøených Italù a dùklad-
ných Francouzù.

Z ka�dé partnerské obce se setkání zúèast-
nilo 30 �ákù základních škol (15 pøímo ze školy
a 15 ze školy umìlecké, u nás ZUŠ se zamìøe-
ním na hudbu a tanec), a 15 dospìlých jako
pedagogický doprovod dìtí a té� zástupci
obce. Z našich zástupcù jely paní uèitelky
Sázavská, Mráèková a Teplá, za ZUŠ pan øedi-
tel Lomiè a paní uèitelky Šromová a Suchá.
Za naše zastupitelstvo a souèasnì za naše
školy to byly paní uèitelky Fialová a Hloušková.
Pøímo za zastupitelstvo jsem se zúèastnil já,
pan Stehno, paní Pavlíková a paní Vidláková.
Pro tlumoèení byli v naší delegaci pan
Chloupek ml. a sleèna Ruschková. Jeli jsme
autobusem firmy SBB Trans, která nás
úspìšnì vezla i na partnerskou návštìvu loni
do italskéhoASSAGA.

Ze Støelic jsme vyjeli ve støedu 3.10.2007
od Obecního domu. Naši øidièi odhadli dobu
jízdy na 18 hodin (cca 1.300 km), ale vyjeli jsme
radìji v pøedstihu. Pøátelé v NOZAY nás oèeká-
vali v 19:00 hodin druhého dne. V jednu hodinu
v noci jsme v Praze nabírali naše tlumoèníky a
cesta probíhala v poklidu dále. Hranici jsme
pøejeli v Rozvadovì, Nìmeckem jsme projeli
v dopoledních hodinách a v pøedstihu jsme se
blí�ili k Paøí�i. Asi tak kolem 15 hodiny jsme
míjeli slavnou katedrálu v Remeši, která byla
z dálnice pìknì viditelná. Jeliko� jsme do
Paøí�e pøijeli ji� v 16 hodin, rozhodli jsme se
k návštìvì Versailles. Zámek a parky zde jsou
jedineèným svìdectvím vlády „krále slunce“
Ludvíka XIV. Do Nozay jsme pøijeli pøesnì
v 19:00 hodin.

Zde nás ji� èekali pøedstavitelé mìsteèka
v èele s panem Paulem Raymondem, který je
zde starostou ji� hezkou øádku let, a s paní
Marie–Jacqueline Courtois, místostarostkou
Nozay, a s organizátorkou návštìvy paní
Virginie Fache, radní mìsta a další a velmi mile
nás pøivítali. Naše dìti jsme tam pøedali do
péèe pøedem domluvených francouzských
rodin k ubytování. Dospìlí úèastnící obou dele-
gací byli veèer ubytováni v hotelu v sousední
obci. Veèeøe byla srdeèná, byli na ní všichni
dospìlí vèetnì pana starosty Domenica
Raimonda z italskéhoASSAGAspolu s radními
a èleny jeho delegace.

V pátek ráno po snídani jsme zhlédli jejich sta-
robylý kostel s ponìkud strohým vybavením
ve srovnání s tím je� máme u nás v našem pìk-
ném kostele. Výbornou a fundovanou prùvod-
kyní nám byla man�elka pana starosty
Raymonda. V dalším jsme byli uvítáni ve zdejší
základní i mateøské škole. Vysvìtlili nám jejich
systémškolazjistili jsme,�eoni ji�vmateøskéškole
kladou dùraz na poèátky vzdìlání a podle nadání
dìti pak následnì umís�ují do specializovaných
tøídnaprvnímstupnizákladníhovzdìlání. Dáletam
mají velké zázemí pro výuku baletu (sály
se zrcadly a madly, pøípadnì s klavírem). V jed-
nom takovém menším sále došlo ke spontánnímu
pøednesu paní uèitelky Šromové z naší ZUŠ,
která tam skvìle zahrála známou a krásnou
skladbu od Jiøího Maláska Balada proAdélku a na
oplátku radní paní Fache zazpívala za doprovodu
svéhosynaukázkuz jazzovéhudby.

Po spoleèném obìdì jsme byli na návštìvì
v nadnárodní firmì ALCATEL, která má velké
sídlo pøímo v Nozay a zamìstnává zde zhruba
2800 pracovníkù. Firma má nosný program
výrobu mobilù s celým zázemím k tomu vèetnì
komunikaèních center. Dále je sídlem vývoje
a výzkumu celé francouzské divize firmy.
Velmi nás všechny zaujal vývoj a výroba
svìtlovodných kabelù a jejich pokládání na moø-
ském dnu pro telekomunikaèní pøenosy s ne-
pøedstavitelnou kapacitou pøenosu dat pro
spojení svìtových kontinentù. Nejdelší kabel
polo�ený firmou mìøí více jak 10.000 km
(v trase jsou samozøejmì zesilovaèe signálu).
Kabel mù�e být pokládán a� do hloubky
8.000 m. Øeditel poboèky v Nozay nám ná-
zornì pøedvedl široké mo�nosti vyu�ití mobil-
ních telefonù v komerèní oblasti. Všichni tøi
starostové provedli na po�ádání zápis do jejich
dvou pamìtních knih návštìv.

V dalším èase nás francouzští pøátelé provedli
jejich v èervenci otevøenou sportovní halou.
Zde jsme si všichni z naší obce uvìdomili,
�e u nás v tomto smìru vùbec nejsme nijak po-
zadu, proto�e jsme i my otevøeli novou tìlo-
cviènu pøi naší ZŠ, která má v podstatì stejné
parametry.

Všechny spøátelené dìti v této dobì praco-
valy na kresbì velkého spoleèného obrazu na
téma sjednocování Evropy v rámci EU.

Veèer se konala slavnostní veèeøe na farmì
ve stylu kovbojského salonu èi zlatokopeckého
srubu. Zde byli všichni vèetnì dìtí. Já jsem
pøi té pøíle�itosti seznámil starosty obou part-
nerských mìst s naší novou tìlocviènou,
obdr�eli ode mne náš Støelický zpravodaj
èíslo 10, kde je tìlocvièna zdokumentována
i fotografiemi ze slavnostního otevøení. Dále
jsem s nimi probral návrh na uvítací tabule,
které bychom chtìli umístit u hlavních vjezdù
do naší obce. Na tabulích budou umístìny
znaky a názvy partnerských mìst NOZAY a
ASSAGO. Starostové souhlasili s provedením
a pan starosta Paul Raymond mì po�ádal,
abychom ještì asi pùl roku poseèkali s výrobou
tabulí, �e nyní tvoøí a navrhují heraldický znak
své obce NOZAY. Jeho základem bude znak
cechu zemìdìlcù v NOZAY z dávných dob,
který je umístìn na klenbì v jejich kostele a ob-
sahuje v sobì vinaøský kosíø a rádlo k orbì.
Všichni i naši �áci si zatancovali spoleènì pøi re-
produkované hudbì.

V sobotu jsme po snídani navštívili všichni
Paøí�, kde jsme se prošli pod známou
Eiffelovou vì�í, která se tyèí do výše 320 metrù
a byla otevøena 6. kvìtna 1889. Bohu�el jsme
pro nedostatek èasu nemohli vyjet nahoru,
èeho� jsme litovali, proto�e bylo nádherné
jasné poèasí.
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Dále jsme se projeli lodí po Seinì. Vidìli jsme
krásné stavby, pøedevším monumentální
katedrálu Notre Dame (Naše Paní). Potom
jsme se prošli kolem svìtoznámého Louvru a
také v jeho podzemní èásti v moderních
obchodních pasá�ích. Autobusem jsme projeli
známý bulvár Champs Elysées (Elysejská
pole), námìstí Concorde (Svornosti) s obelis-
kem z Egypta a velký kruhový objezd kolem
Vítìzného oblouku. Poté jsme se vraceli zpìt
do Nozay.

Po návratu se dospìlí zúèastnili konference
o mo�nostech práce s mláde�í pro vyu�ití vol-
ného èasu, �áci spolu s hudebním dozorem si
zkoušeli skladby na veèerní koncert. V jistém
èasovém tlaku jsme po veèeøi odešli všichni na
kulturní veèer, kde jednotlivá mìsta pøedvedla
svá vystoupení. Italové se zamìøili na komorní
skladby, my na hru na sólové nástroje,
kolektivní �ákovskou dechovku a taneèní
vystoupení. Francouzi vynikli v klasickém bale-
tu. Na konci vystoupení zahrál 30 èlenný or-
chestr �ákù (10 �ákù z ka�dé partnerské obce)
Beethovenovu Ódu na radost jako hymnu EU.
Já jsem byl po�ádán na poslední chvíli
panem Lomièem, abych vypomohl �ákovské
dechovce ve høe na bicí za jednoho nemoc-
ného �áka, který se zájezdu nemohl zúèastnit.
Myslím si, �e naši �áci obstáli velmi dobøe pøi vy-
stoupení a �e jsme jako obec Støelice slavili
úspìch. Na hotel jsme se dostali a� o pùl druhé
v noci notnì unaveni, ale spokojeni.

V nedìli se èást dospìlých i dìtí zúèastnila
slavnostní bohoslu�by, kde za ka�dé mìsto
èetl jeden zástupce písmo ve své øeèi. Za naši
obec to byla paní uèitelka Fialová a pan
Chloupek ml. Text v èeštinì pro nás pøipravila

paní Courtois od èlena øádu trapistù, obèan-
ským jménem pan Mach, který �ije jako mnich
v klášteøe trapistù asi 400 km od Nozay a je tam
pøevorem. Pochází z Ostopovic, naší sousední
obce.

Po mši jsme byli všichni vyfotografováni na
prostranství za radnicí a kostelem. Tuto spoleè-
nou fotografii máme u nás na radnici a je k na-
hlédnutí u mne. Potom následovala slavnostní
ceremonie, v ní� ka�dý starosta dekorovaný in-
signiemi své zemì pøednesl po zaznìní hymny
své zemì projev. Poté zaznìla hymna EU
Óda na radost a byly vypuštìny barevné balón-
ky. Dále na poèest setkání a pøátelství jsme
zasadili v pøilehlém parku za ka�dou obec a re-
publiku strom. Italové sázeli bílou moruši,
my lípu srdèitou a Francouzi buk. Byl to velmi
moudrý nápad starosty Nozay, stromy budou
i v budoucnu pøipomínat naše vzájemné pøátel-
ské vztahy.

Pøed závìreèným obìdem jsme si pøedali na-
vzájem dárky, my i Italové jsme obdr�eli krásné
lampy z ruènì foukaného a malovaného skla.
Italové nám darovali pamìtní mince k padesáti-
letému výroèí zahájení evropské integrace.
Za naši delegaci jsem pøedal pøátelùm z Nozay
krásné knihy o Ji�ní Moravì a o malíøi Alfonsu
Muchovi, který je ve Francii znám. Po obìdì
jsme se nemohli rozlouèit, stále jsme si mìli co
sdìlovat, ale nakonec plni krásných dojmù
jsme kolem ètvrté hodiny odpolední odjeli
domù. Cesta nám ubìhla velice rychle, š�astnì
jsme pøijeli domù v pondìlí kolem osmé hodiny
ranní k Obecnímu domu a naše dìti jsme pøe-
dali v poøádku ji� na nì èekajícím rodièùm.

Návštìva byla nároèná, ale velmi krásná,
budeme se sna�it ji pøíští rok našim italským
i francouzským pøátelùm co nejlépe oplatit.
Bude nás to jistì stát dosti velké úsilí, ale vìøím,
�e s vaší pomocí, vá�ení rodièe, zastupitelé
i obèané, doká�eme své pøátele pohostit stejnì
tak dobøe, ne-li lépe, ne� jak to uèinili oni
v Nozay iAssagu.

Srdeènì dìkuji panu Jakubcovi (firma JASO
Støelice) za sponzorství a firmì EKOSTAVBY
a.s. (panu øediteli Ing. Koubovi a zastupiteli
panu Ing. Fuèíkovi) za penì�itý dar na naše le-
tošní partnerské setkání.

Velmi dìkuji vám, milé dìti - �áci ZŠ i ZUŠ
za vaše zdaøilé kulturní vystoupení. Vám, milí
rodièe, za to, �e jste umo�nili vašim dìtem

úèast na návštìvì a všem vám, dospìlým
– vedení ZŠ (paní Fialové, Sázavské,
Mráèkové a Teplé), vedení ZUŠ (panu øediteli
Lomièovi, paní Šromové a sl. Suché), dále vám,
zastupitelùm obce (paní Hlouškové, paní
Pavlíkové, paní Vidlákové, panu Stehnovi) i vám,
tlumoèníkùm (panu Chloupkovi ml. a sleènì
Ruschkové) za vzornou reprezentaci naší obce,
Jihomoravského kraje a celé Èeské republiky.

Bonjour! vá�ení francouzští pøátelé a hostitelé,
Buongiorno! vá�ení pøátelé z Assaga,

témìø pøed ètyømi roky v prosinci 2003
jsem mìl mo�nost zúèastnit se mezinárodní kon-
ference Partnerství pro Evropu obyvatel
v Milánì, kterou poøádala organizace AICCRE
Miláno. Jel jsem tam víceménì jen tak ze zvìda-
vosti. Tam jsem se seznámil s jistým panem
Aberto la Rosou, t.è. presidentem knihovny
v Assagu, a s paní Annou Bisceglia, pracovnicí
v knihovnì. Pøedal jsem jim materiály popisující
naši obec. Pojali jsme k sobì sympatie a slíbili
jsme si, �e ve svých obcích zkusíme prosadit,
abychom mezi našimi obcemi navázali aktivní
pøátelství. Zdálo se mi, �e tato snaha zajde na
úbytì, i èlenové našeho zastupitelstva na to mìli
spíše humorný pohled. Pøesto jsem vìc velmi
propagoval.

Aejhle, milýAlberto nelenil a pozval nás na ná-
vštìvu do Assaga na kvìten 2004. Tenkrát jel
starosta pan Mgr. Mareš, já, a tehdy radní
Ing.Chloupek.Dovìdìli jsme se, �e se naše zaèí-
nající partnerství rozšiøuje i na Francii na mìsto
Nozay. Na tuto návštìvu ještì nyní vzpomínám,
jak jste nás, milí italští pøátelé, tehdy srdeènì
pøijali, jak jsme se tenkrát bájeènì s vámi cítili.
Plamínek pøátelství se tím zaèínal rozhoøívat.
Vøíjnu2004 jsmeopìtmypozvaliahostili vás,pøá-
tele z Nozay i vás z Assaga. Trošku mne mrzelo,
�eunásnebylmùjpøítelAlberto,alebylazdevelmi
miláAnna. Chtìli jsme svým pøátelùm ukázat vše,
co u nás máme, i modré z nebe jsme jim chtìli dát.
Myslíme si, �e se tato návštìva velmi vydaøila a
rozhodlaotom,�eurèitìuzavøenípartnerstvíuna-
šichobèanùvevšechtøechobcíchprosadíme.

Nu a v èervnu 2005 pøišla pozvánka od vás
z Nozay k návštìvì spoleènì s pøáteli z Assaga.
Od nás pøijeli dva radní (paní Mgr. Fialová a pan
Göth) a øeditel ZUŠ pan MgA. Lomiè. Velmi se
jim zde líbilo a domluvilo se tu, �e se naše part-
nerství urèitì oficiálnì uzavøe a zaène se rozvíjet
mezi školami, v kulturní oblasti a mezi zájmovými
organizacemi (hasièi).

Nu a v záøí loòského roku jsme š�astnì dospìli
k okam�iku, kdy jsme všichni v italském Assagu
slavnostnì podepsali smlouvu o partnerství.
Tehdy pøijelo prvních 20 dìtí od nás i od vás
z Nozay a od nás ještì skupina hasièù. Všechny
dìti byly ubytovány v rodinách a našly tam své
pøátele, se kterými si dopisují i dnes. Vrcholem
spoleèného setkání vAssagu byl veèerní koncert
všech dìtí, který nás všechny spojil v jeden celek
prostøednictvím krásné hudby. Naši hasièi
v Assagu navázali velmi tìsné pøátelské vztahy.
Assa�ští hasièi si velmi pøáli pøijet k nám letos
v srpnu na závody, ale bohu�el se jim to nezdaøi-
lo. Byli jsme pøipraveni je pøijmout, jak øíkáme
u nás, sotevøenou náruèí.

A nyní jsme opìt tu mezi vámi, našimi pøáteli,
v Nozay. Vøele dìkuji vám, milí rodièe
z Nozay za péèi a starostlivost, kterou jste ne-
zištnì poskytli našim dìtem. Dále dìkuji panu

RNDr. Ludìk Sklenáø, starosta
foto z CD zpracovaného J. Chloupkem ml.
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Paulu Raymondovi, starostovi Nozay a všem
organizátorùm setkání za vøelé pøijetí a vzor-
nou péèi o nás. Blahopøeji Vám pøi této pøíle�i-
tosti k vítìzství v semifinále mistrovství svìta
v ragby a pøeji Vám, abyste se stali v ragby mis-
try svìta! Doufáme, �e budeme moci nyní
i my opìtovat v pøíštím roce pozvání k nám, pøí-
padnì rozvinout pøátelství i v jiných oblastech.
Oslovili mne napøíklad naši sportovci, kteøí by
se také chtìli podílet na naší pøátelské spolu-
práci. Moje pøedstava dalšího vývoje našeho
pøátelství je ta, �e na základì vzájemného pro-
pojení našich dìtí se i jejich rodièe zaènou
navzájem navštìvovat mezi sebou ji� sami,
spontánnì, bez organizování našimi obcemi
nebo jen s jejich malou pomocí. Bude to ale
jistì ještì nìjakou dobu trvat.

Jsem velmi š�asten, �e jsme dopìli a� k této
chvíli. A za to patøí dík nejen drahému Alberto
La Rosovi, ale všem, kteøí tuto myšlenku pod-
poøili a uskuteènili ji.

Radujme se s pøátelství mezi námi!

Vive l´amitié entre nous! (Viv lamitié antr nu!)

Viva la nostra amicizia! (Viva la nostra amièicia!)

• Pøedtím, ne� jsme vyjeli, si nás zkontrolovali,
jestli jsme všichni. • Asi tak do pùlnoci jsme si
povídali a pak jsme usnuli. • Kdy� jsme se blí-
�ili k Paøí�i, bylo ještì dost èasu, a tak jsme
si prohlédli zahradu ve Versailles. • Všichni
byli netrpìliví a ka�dý u� chtìl být ubytován.
• Kdy� jsme vystoupili a rozebrali si zavazadla,
šli jsme do budovy, kde nás rozdìlili do
rodin. • Kdy� ta paní øekla moje jméno, trochu
jsem se lekl. Ukázala na rodinu, která stála opo-
dál a mávala na mì. • Zpoèátku jsem se cítila
divnì, ale pak to opadlo. • Zavedli nás do na-
šeho pokoje a my jsme jim pøedali dárky.
• Odvedli nás domù, kde jsem se seznámil
s novými kamarády. Francouz se jmenoval
Adrian a Ital Fabio. • Sedli jsme si ke stolu a za-
èali jíst jejich specialitu – krevety se salátem.
K mému údivu to byl jen pøedkrm. Potom do-
nesli o nìco lepší jídlo – zapeèené brambory se
sýrem. • Druhý den jsme se šli podívat do je-
jich školy. Zpùsob výuky mají úplnì jiný ne� my.
• Já jsem mìl štìstí, mìli jsme tìlocvik. Celé
dvì hodiny jsme hráli házenou. • Po obìdì
jsme 3 hodiny kreslili obraz na téma „Kousek
cesty spoleènì.“ • V naší tøídì mìli fyziku a pro-
bírali jsme lámání svìtla. • Veèer se celá
dru�ba vydala na venkovskou farmu, kde byla
diskotéka. • Na konci veèera byla diskotéka,
která trvala a� do pùlnoci. • V sobotu ráno po
snídani jsme se vypravili do Paøí�e. • Nejvíce
mì uchvátila Eiffelova vì�. • Naše první
zastávka byla u Eiffelovy vì�e, která je mimo-
chodem mnohokrát vìtší, ne� jsem si pøedsta-
voval. • Projeli jsme se výletní lodí po Seinì.
• Odtud si ka�dý mohl vyfotit všechny krásné
paláce a ostatní budovy, které stály kolem
øeky. • Po pøíjezdu jsme šli na veèeøi a na kon-
cert, kde jsme vystoupili s country tanci.
• Koncert i tance byly pøekrásné a èeské dìti
sklidily nejvìtší úspìch. • Ráno jsme šli k rad-
nici, kde se sázely stromy a starostové mìly pro-
slovy. • Ka�dý dostal trièko. Udìlala se
spoleèná fotka. • Po obìdì jsme ještì s fran-
couzskými kamarády hráli fotbal. • Kdy� øidièi
øekli, �e se bude odjí�dìt, vìtšina holek se roz-
breèela. • Cesta domù byla dlouhá, ale se

zábavou nám ubìhla rychle. • Domù do Støelic
jsme pøijeli a� v Pondìlí ráno. • Celý výlet do
Francie se mi líbil a u� se tìším, jak pøijedou
francouzské a italské dìti k nám. •

V prùbìhu návštìvy Nozay se dìti všech tøí
zemí sešly ve škole, kde pracovaly na realizaci
velkého obrazu na téma „Cesta Evropou“.
Naše dìtská delegace nakreslila obrázky
s podtituly Vzájemné vztahy, Sport, Naše obce,
Èas, Cyklistika, Strom, Pøátelství, Sounále�i-
tost národù a Mapa. Všechny práce veèer
zdobily sál, ve kterém se konala další prezenta-
ce, tentokrát hudební a taneèní. Na fotografiích
mù�ete posoudit, jak se výtvarné dílo našim
dìtem povedlo.

Eva Sázavská

• Rada obce pøijala �ádost o poskytnutí pùjèky
z FRB na rekonstrukci RD. V této vìci bude
postupovat dle Obecnì závazné vyhlášky
è.1/2002.

• Rada obce øešila stí�nost na parkování ná-
kladního automobilu na ulici Malá stránka.

• Rada obce schválila dotaci pro SDH Støelice
na poøádání Starých hodù.

• Rada obce udìlila odmìnu p. Jiøímu
Fukanovi za vytrvalé a kvalitní dodávání foto-
reportù z akcí, které se konají v naší obci.

• Rada obce schválila uzavøení veøejnoprávní
smlouvy s mìstem Šlapanice pro výkon
pøenesené pùsobnosti ve vìci agendy
projednávání pøestupkù na dobu neurèitou.
Souèasnì schválila zástupce v Komisi
pro projednávání pøestupkù: RNDr. Ludìk
Sklenáø starosta obce a Ing. Jiøí Chloupek,
místostarosta obce.

• Rada obce schválila zvýšení nájmu pro
p. Jiøího Jeøábka (ul. Školní) dle § 4 zák.
è. 107/2006 Sb. o jednostranném zvyšování
nájemného z bytu.

• Rada obce vzdala na vìdomí nabídku
Renáty Šimové-Adam na projekt „Zdravé
bydlení – mapování geopatogenních zón.“

• Rada obce �ádá komisi �ivotního prostøedí
o zmapování vzrostlých stromù v obci, zda ne-
ohro�ují bezpeènostobèanù,dopravy,atp.

• Rada obce vzala na vìdomí provedenou
revizi plynových zaøízení MŠ Støelice – bez
závad.

• Rada obce schválila dotaci na XV. roèník
„Støelického krosu.“

• Zástupci obce se na základì pozvání zú-
èastní èlenské schùze a shromá�dìní vlast-
níkù bytù naAnt. Smutného 91, 93 a 93a.

• Zástupci obce se zúèastní jednání o návrhu
ÚP Nebovidy na MìÚ Šlapanice.

• Rada schválila proplacení faktury za práce na
akci „Doplnìní vodovodní sítì ve Støelicích
na ul. Nebovidská.“

• Rada obce schvaluje uzavøení smlouvy
s p. Molíkem na údr�bu 50% veøejné zelenì
ve Støelicích, a to na dobu 1 roku.

• Rada obce povoluje výkop na chodníku pøed
domem na ul. Nová 526 z dùvodu odkrytí
plynovodního potrubí v rámci plánované de-
molice uvedeného RD.

• Rada obce schvaluje odmìnu pro kronikáøe
p. Peterku za zápisy do obecní kroniky.

• Rada obce zajistila dodání podkladù pro PÚ
Brno – venkov ve vìci zpevnìní polních cest
v lokalitì Haneky.

• Rada obce nedoporuèuje inzerci v pøipravo-
vaném cykloprùvodci „Okolo Brna na kole
i pìšky.“

• Rada obce bere na vìdomí pozvání na den
otevøených dveøí ve spoleènosti Èepro, a.s.

Obecní úøad vyzývá obèany, kteøí si objed-
nali zhotovení orientaèních, popisných nebo
evidenèních èísel domù a chat, aby si je co
nejdøíve vyzvedli v úøedních hodinách na
Obecním úøadì. Èísla orientaèní se prodávají
za 344,- Kè, èísla popisná za 202,- Kè a èísla
evidenèní za 314,- Kè.

Jako poka�dé se na zaèátku svého pøíspìvku
budu zabývat souhrnem a rozborem trestné èin-
nosti na teritoriu OOP Rosice v mìsíci záøí
2007. Nebudu se ji� zabývat jednotlivými
skutky, proto�e záva�nìjší pøípady jsou ji� in-
formativnì zaznamenány v rubrice Ostatní
informace ve slo�ce s názvem „Policejní zápis-
ník“ na internetových stránkách OOP Rosice
(www.policierosice.eu).

V mìsíci záøí 2007 bylo dáno na OOP Rosice
celkem 115 podnìtù k prošetøení podezøení
o nezákonné èinnosti. Z tohoto mno�ství bylo
50 skutkù kvalifikováno jako trestný èin a 65
podnìtù bylo prošetøeno jako pøestupky.
Nejvíce trestných èinù je majetkových (40 pøí-
padù), kdy se opìt ponejvíce jedná o vloupání
do motorových vozidel (20x), zbytek tvoøí
vloupání do rùzných soukromých èi podnikatel-
ských objektù (8x), kráde�e vozidel (5x),
podvodná jednání (4x), kráde�e penìz a osob-
ních dokladù (3x) a v jednom pøípadì se
jednalo o podplácení. Ostatní prošetøované
trestné èiny se týkaly narušení zákonem chrá-
nìného veøejného zájmu (napø. opilství za
volantem, øízení auta bez oprávnìní, maøení
výkonu úøedního rozhodnutí) èi porušení záko-
nem chránìných práv obèanù.

RNDr. Ludìk Sklenáø, starosta Støelic

Sestaveno ze vzpomínek
�ákù a �ákyò sedmých tøíd
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oèima zúèastnìných �ákù

Cesta Evropou

Z Rady obce Støelice

Výzva obèanùm

Obvodní oddìlení Policie ÈR
Rosice radí, pátrá, informuje



Na celkovém poètu 65 oznámených pøe-
stupkù opìt tvoøí nejvìtší podíl drobné kráde�e
èi poškození majetku (24 pøípadù), napø. krá-
de�e penì�enek a finanèních hotovostí do
5.000,- Kè, kráde�e registraèních znaèek z aut,
vìcí z neuzamèených aut, kráde� zbo�í
v obchodním domì, poškození pneumatik
auta, sklenìné výlohy obchodu. Ve ètyøech
pøípadech se oznámení týkalo natankování
pohonných hmot do auta bez placení. Dále
bylo oznámeno narušení obèanského sou�ití
slovním èi fyzickým napadením (8x), anebo ji-
nými schválnostmi (napø. ucpaný komín sta-
rými hadry), zalo�ení èerné skládky (3x),
pokousání cizím psem, zneèištìní �ivotního
prostøedí vylitím nafty do kanálu. Dva pøípady
se týkaly dodání podnapilé osoby na záchytku.
V rámci dopravy byli hlídkami OOP Rosice na
silnici pøisti�eni 4 øidièi, jedoucí pod vlivem alko-
holu (namìøeno v rozmezí od 0,69‰ do 1,02‰
alkoholu), jeden øidiè s vozidlem nezpùsobilým
k jízdì po silnici a zjištìn jeden pøestupek neza-
placeného zákonem stanoveného pojištìní
vozidla.

Dne 21.09.2007 v pozdních veèerních hodi-
nách byla provedena kontrola vytipovaných
restauraèních zaøízení, mimo policistù z OOP
Rosice a slu�ebního psovoda byl akci pøítomen
policejní psycholog ze PÈR Správy JmK, dále
zainteresovaní pracovníci Mìstského úøadu
Rosice a 2 èlenové HZS Brno z oddìlení pre-
vence. V prùbìhu akce bylo zkontrolováno
7 restaurací a klubù a v nich se pod dohledem
policistù témìø 50 mladistvých osob podrobilo
dechové zkoušce. U osmi takto kontrolovaných
osob bylo zjištìno po�ití alkoholických nápojù,
kdy byly namìøeny hladiny alkoholu v dechu
v rozmezí od 0,16 ‰ do 0,51‰. Jejich osobní
údaje byly pøedány kurátorovi pro mláde� pøi
MìÚ Rosice k dalšímu opatøení a zjištìné
pøestupky byly oznámeny na MìÚ Rosice k pro-
jednání ve správním øízení.

Jedním z èastých oznámení se v poslední
dobì stává odcizení anebo ztráta registraèních
znaèek (dále jen RZ) z auta. Za uplynulé 3 mì-
síce je takto na OOP Rosice oznámeno celkem
16 pøípadù. Dle platných norem musí být
tabulka RZ umístìna na vozidle v místech k to-
muto úèelu urèených a konstrukènì øešených
výrobcem daného vozidla (výjimky urèuje
orgán pro schvalování technické zpùsobilosti
vozidla k provozu a výjimku zapíše do schvalo-
vací dokumentace a technického prùkazu vozi-
dla), a to buï pøipevnìna šrouby èi nýty anebo
umístìna v bezpeènì pøipevnìném plastovém
rámeèku na vozidle, který je k tomuto schválen.
Výrobcù a prodejcù plastových rámeèkù je
více, ale rámeèky se mohou lišit tuhostí plastu
i zpùsobem uchycení tabulky RZ, z èeho� je
patrné, �e ne ka�dý plastový rámeèek je spo-
lehlivý a tím vhodný pro umístìní tabulky RZ.
Pokud dojde ke ztrátì èi odcizení jedné tabulky
RZ, odbor dopravy povìøené obce vám zbylou
tabulku odebere a dále vám vydá za správní po-
platek 200,- Kè za jednu tabulku (na auto 2 RZ
= 400,- Kè) novou pøední i zadní RZ, poplatek je
stejný jak v pøípadì ztráty, tak i v pøípadì odci-
zení. Ztrátu èi kráde� RZ je nutno neprodlenì
osobnì oznámit nejbli�ší slu�ebnì Policie ÈR,
kde �ádejte vydání jedné kopie zápisu, nutné
pro okam�ité další jednání na pøíslušných úøa-
dech. Budete tak co nejdøíve krytí pøed pøípad-
ným zneu�itím RZ napøíklad pøi nezaplaceném
tankování pohonných hmot u èerpací stanice.
Ka�dá slu�ebna Policie ÈR je povinna pøijmout
jakékoli vaše oznámení, i kdy� v jejich teritoriu
nemáte bydlištì, pokud to policista odmítne a
podáte si stí�nost, bude tato stí�nost oprávnì-
ná. Z výše uvedeného je zøejmé, �e odpovìd-
nost za ztrátu èi kráde� RZ z vašeho vozidla
v koneèném dùsledku nesete vy sami a tedy se

vám øádné zajištìní RZ na vašem vozidle vy-
platí. Osobnì se domnívám, �e pokud budu mít
obì RZ pevnì pøišroubované, pøípadný pacha-
tel kráde�e RZ se s tím nebude døít a radìji po-
pojde k jinému autu, kde šroubovákem lehce
z rámeèku vyloupne nepøišroubované RZ.

Pøed èasem ji� skonèilo to klasické pravé
léto, zasunuté v našich èerstvých vzpomín-
kách, konèí i to tzv. „babí“ léto, které se po
stránce poèasí vcelku vydaøilo. Nevyhnutelnì
se hlásí nástup zimního období. Musíme poèí-
tat se zhoršeným promìnlivým poèasím,
prodlu�ováním tmy ráno i veèer, s ranními
mlhami a mrazíky, a koneckoncù i s melancho-
lií, která z toho všeho na vìtšinu z nás padá.
Mnozí z nás jezdí svými auty ráno za tmy do
práce a veèer, opìt ji� za tmy, se vrací domù.
Zhoršené povìtrnostní podmínky nás nutí
k vìtší koncentraci pøi øízení vozidel, døíve na-
stupuje únava a otupuje naši bdìlost. Statistika
nehodovosti za minulé období má stoupající
tendenci, narùstá i poèet zranìných a usmrce-
ných osob na silnicích. Po zavedení bodového
systému byla v prvních mìsících kázeò øidièù
na silnicích všeobecnì hodnocena jako velmi
dobrá, ale v souèasné dobì je vše „ve starých
kolejích“. A to mnozí volají po navýšení bodo-
vého limitu, zvýšení povolené rychlosti nejen
na dálnicích, ale i v obci, i po dalších úpravách,
které by ve svém dùsledku nejspíše opìt zvý-
šily ji� tak znaèné poèty dopravních nehod. Dle
poslední statistiky nehod na okr. Brno-venkov,
porovnám-li poèet nehod v záøí 2006 (163 ne-
hod) se záøím r. 2007 (225 nehod), èiní jen
za tento jeden mìsíc nárùst o 62 nehod. Loni
v záøí zemøela pøi tìchto nehodách „na venko-
vì“ jedna osoba, letos jsou v mìsíci záøí na teri-
toriu Brna-venkova hlášena 4 úmrtí vlivem
dopravních nehod. Vyšší je i materiální škoda,
která oproti loòskému záøí nyní stoupla o témìø
2,5 mil. korun na 11.004.000,- Kè za mìsíc záøí
2007. Jsou to varující ukazatele, nad nimi� by-
chom se mìli zamyslet a zaèít se na silnicích
chovat rozumnìji a ohleduplnìji. Další varující
skuteènosti lze novì nalézt na internetových
stránkách OOP Rosice v rubrice Ostatní infor-
mace - dopravní nehody, kde jsou k seznámení
nìkteré varující pøíklady dopravních nehod
z teritoria OOP Rosice, doplnìné pro názornost
i fotografiemi.

Vliv na toto mohou mít nejen øidièi, ale i další
úèastníci silnièního provozu. V souèasné dobì,
kdy se tma prodlu�uje ráno i veèer, obèas
potkávám na krajích silnic chodce, kteøí jsou
obleèeni tak, �e je velmi snadno pøehlédnete,
nìkdy dokonce jdou i po špatné stranì vozov-
ky. Pro svou vlastní bezpeènost by si mìli uvì-
domit, �e v èerných kalhotách a hnìdém
kabátì ve tmì snadno splynou s okolím. Øidiè
je pak spatøí a� na poslední chvíli a pokud se
ještì pøitom míjí s øádnì osvìtleným protijedou-
cím vozidlem, mù�e nastat pøímo kritická situ-
ace s mo�ností dopravní nehody, z ní� vìtšinou
chodci nevycházejí bez úhony. Pøitom by
mo�ná postaèilo u�ít tzv. pasivních bezpeè-
nostních prvkù, napø. si na sebe obléct svìtlý
odìv, anebo je k mání ošacení s tzv. reflexními
nášivkami a ozdobami, které pøi nasvícení
z dálky øidièi signalizují chodce na krajnici.
Stejnì tak je mo�no sehnat i obuv s našitými
ozdobami z tohoto reflexního materiálu, anebo
jsou pøímo pro tento úèel z tého� materiálu pro-
dávány rukávové pásky. Postaèí i slabá bater-
ka, kterou já jako chodec rozsvítím tøeba jen na
krátkou dobu, ne� mì auto mine, èím� projí�-
dìjící øidièe na sebe upozorním. Vyu�ijte ka�-
dou mo�nost, jak podobným krizovým situacím
zabránit a bezpeènì dojít do svého cíle.

V sobotu 20.10.2007 se sešli spoleènì prvòáè-
ci, jejich rodièe a devá�áci naší ZŠ Støelice.
Bylo to ji� druhé spoleèné setkání.

To první setkání probìhlo 3.9.2007, první
den nového školního roku. Dvacet pìt devá-
�ákù naší školy se odhodlalo k tomu, �e budou
po celý školní rok oporou tìm nejmenším
ve škole, našim prvòáèkùm. Stali se
PATRONEM, PATRONKOU PRVÒÁKA.
Pomohli jim ulehèit první kroky do školy a pøi-
nesli svému malému kamarádovi na uvítanou
dáreèek. Devá�áci na svoje prvòáèky nezapo-
mínají. Ve volných chvilkách je navštìvují
v první tøídì. Touto cestou bych jim ráda vyslo-
vila svùj obdiv a dík.

Druhé spoleèné setkání probìhlo v nové tìlo-
cviènì naší školy. Bok po boku se na startovní
èáru postavili prvòáci, devá�áci a dospìláci.
Byl to ú�asný zá�itek, vidìt všechny dohromady
pøi spoleèném sportovním zápolení. Veselá
mysl a sportovní duch neopustil úèastníky
setkání ani tehdy, kdy� se všichni v jednom
velkém kruhu dali do spoleèného tancování,
zpívání a hraní rùzných pohybových her.

Sportovní dopoledne jsme zakonèili vyhláše-
ním vítìzù, udìlením medailí a drobných cen.
Medaile na krku tìšily nejenom dìti. Po malém
obèerstvení se všichni spokojenì rozešli
domù.

Doufám, �e se další podobné setkání dìtí a
dospìlákù, lidí s velkým smyslem pro humor,
brzo uskuteèní.

prap. Josef Hlávka
Policie ÈR, Obvodní oddìlení ROSICE

Jarka Svobodová, tøídní uèitelka první tøídy

Strana 4 Listopad S ZTØELICKÝ PRAVODAJ2007

Kdo si hraje, nezlobí



Støelice – po�ár. Z operaèního støediska nahlá-
šen po�ár – zahoøení el. kabelu v lokomotivì
ve Støelicích na nádra�í.

K zásahu vyjelo vozidlo CAS K24 Liaz (1+2).
Na místì naše jednotka provedla spolu s HZS
PS Starý Lískovec prùzkum, a bylo zjištìno za-
hoøení na elektroinstalaci, které strojvedoucí
uhasil pøed pøíjezdem hasièských jednotek.

K zásahu pøijely jednotky HZS PS Starý
Lískovec, HZS ÈD a JSDH Støelice.

Støelice – technický zásah. Jednalo se o likvi-
daci vosího hnízda umístìného v udírnì na
dvoøe rodinného domu ve Støelicích.

Na místo vyjelo vozidlo DA Ford Transit
(1+1). Vzhledem k velikosti hnízda bylo likvido-
váno pomocí pøípravku na hubení bodavého
hmyzu a následnì spáleno.

V termínu od 8.10. do 12.10. 2007 probíhalo
ve ŠS v Tišnovì školení strojníkù S-40. Naše
zásahová jednotka vyslala na proškolení dva
èleny: Jiøího Škárka a Jiøího Švestku.

Hlavním lektorem našeho kurzu byl Antonín
Pivoòka. Kurz byl dennì rozdìlen na dvì èásti,
dopoledne probíhala teoretická výuka a odpo-
ledne bylo praktické cvièení u vody a na PS
Tišnov. Základní i zajímavé informace o práci
strojníka jsme získávali nejen z pøednášek
bìhem výuky, ale i od hasièù z tišnovské po-
�ární stanice.

Závìreèná zkouška byla rozdìlena na dvì
èásti, praktickou a teoretickou. Praktická èást
této zkoušky probíhala na PS Tišnov u hasiè-
ské techniky a test z teoretických znalostí byl
v uèebnì ŠS v Tišnovì. Po úspìšném ukon-
èení zkoušek jsme obdr�eli osvìdèení odborné
zpùsobilosti strojníka JSDHo.

Dìkujeme pracovníkùm ŠS Tišnov a panu
Ant. Pivoòkovi za velmi dobrý výklad a vedení.

ZŠ a MŠ Støelice poøádá 9.11. – 10.11. 2007
tradièní burzu zimních sportovních potøeb.

Pøíjem vìcí: Pátek 9.11. 15:00 – 18:30
Prodej: Sobota 10.11. 8:30 – 11:30

Výdej neprodaného: 11:30 – 12:30

Vše musí být èisté a funkèní!

10% z prodaného provize pro školu.

Památník písemnictví na Moravì Rajhrad
uspoøádal 13. øíjna 2007 cyklistický výlet po
stopách Petra Bezruèe. V tomto roce slavíme
140. výroèí narození tohoto básníka, který mìl
blízký vztah k naší obci a jejímu okolí. Start této
akce byl v 10 hodin na nádra�í ve Støelicích.

Trasa vedla údolím Bobravy, kolem Støelické
ba�inky, s nìkolika zastávkami u jednotlivých
mlýnù. U Nového mlýna pøipravili pracovníci
památníku úèastníkùm krátký vzpomínkový

program. Závìr cyklojízdy byl v Rajhradì, kde
byla úèastníkùm umo�nìna prohlídka výstavy.

Temín výstavy na téma „Petr Bezruè a...
Antonín Vašek“ je 10. øíjna - 30. prosince 2007.

Bli�ší informace je mo�no získat na webo-
vých stránkách:
http://www.muzeumbrnenska.cz/rajhrad.htm

V sobotu 6.10.2007 se v Brnì Lu�ánkách usku-
teènil bìh Teryho Foxe.

Aktivnì se této akce zúèastnili èlenové od-
boru všestrannosti TJ Sokol Støelice. Mimo
vlastního bìhu vystoupili i v doprovodném pro-
gramu. Dìkujeme všem za vzornou reprezen-
taci naší obce.

3.10. 2007 v 10:46

17.10. 2007 v 8:00

Brusle, chránièe, ly�e, hole, bì�ky, ly�aøské
boty, helmy, brýle, boby, snowboardy, snì-
hule, oteplovaèky, kombinézy, bundy, ruka-
vice, èepice, podzimní a zimní boty, ostatní
obleèení všech velikostí, batohy, další dìt-
ské vìci a hraèky (stavebnice, hry apod. )

Školení strojníkù v Tišnovì

Hasièi Støelice

Eva Sázavská

Výbor TJ Sokol
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Sbor dobrovolných hasièù
Støelice - øíjen

Bìh Terryho Foxe 2007

Burza zimních
sportovních potøeb

Cyklistický výlet po stopách
Petra Bezruèe



Znáte legendární knihu francouzského spi-
sovatele Antoine de Saint – Exuperyho Malý
princ? Oslovila u� nìkolik generací dìtských
i dospìlých ètenáøù. Pøíbìh letce opravujícího
letadlo na poušti a malého vesmírného cesto-
vatele pøináší nebývale pøesný popis rozdílu
mezi svìtem dìtí a dospìlých, mezi svìtem rea-
lity a fantazie. Malý princ cestuje vesmírem a
na ka�dé planetce nachází jednoho dospìlé-
ho, který dìlá naprosto nepochopitelné vìci.
Byznysmen, král, opilec, lampáø, badatel….

�áci sedmých tøíd si dovolili dopsat k této
knize další kapitoly. Zde jsou nìkteré z nich:

Jednou Malý princ pøistál na planetì,
která byla dosti velká. Pøi pøistávání si všiml
velké budovy a rozhodl se, �e se do ní podívá.
Pøišel k ní a vidìl nápis Stadion. Vešel do nìj a
všude vidìl sedaèky, rozházené plechovky a
sáèky od bonbónù.

Vtom pøišel na stadion mu�. Malému princi
se zalíbil a rychle se za ním vydal. Ten mu� si
ho všiml a zeptal se: „Ty jsi jeden z mých
fanouškù?“

Malý princ se zastavil a øekl: „Jsem Malý
princ a �ádný tvùj fanoušek.Akdo jsi ty?“

Podivný mu� se zarazil a øekl: „ Ty mì ne-
znáš? To je zvláštní, všichni na této planetì mì
znají, ale kdy� to chceš vìdìt, jsem deseti-
bojaø.“ Nato ten mu� zaèal dìlat kliky, døepy,
poskoky a podobné vìci.

„Co to dìláš?“ zeptal se Malý princ
„Rozcvièku“, odpovìdìl desetibojaø a zaèal

si protahovat svaly.
„Aproè ji dìláš?“
„Abych si pøi tréninku nìco neudìlal.“
„Aproè chceš trénovat?“
„Víš, kdy� budu trénovat, budu ve všem nej-

lepší. Kdy� budu nejlepší, budu i hodnì bohatý
a budou mì všichni znát a budu slavný. To je to,
co chci.“ Pak se rozbìhl a Malý princ u� ho
nedohonil.

Rozhodl se tedy, �e odejde. Kdy� odcházel
ze stadionu, ohlédl se za sebe a vidìl, jak ten
sportovec bì�el po dráze, za chvíli skákal do
výšky, hned poté házel diskem. Øíkal si, proè
vlastnì se tak trápí pøi tréninku, kdy� mù�e
dìlat spoustu jiných vìcí. Na to si povzdechl a
pronesl: „Ti dospìlí jsou nìjací divní“.

Další planeta byla asi tak velká jako škola.
Tato planeta byla hezká, byla na ní spousta rost-
lin, stromù a �ivých tvorù – všeho, èeho by si
mohl èlovìk vá�it. Zprvu Malý princ nevidìl �ád-
ného èlovìka, ale potom si jednoho všiml.
Sedìl v køesle a díval se na nìjaký záhadný pøí-
stroj. Tento èlovìk poøád jen sedìl a díval se do
toho pøístroje. Malý princ k nìmu pøišel a zeptal
se ho:

„Ahoj, co to je?“ Zprvu to vypadalo, jako by si
ho èlovìk vùbec nevšiml, ale potom sebou
lehce trhl a øekl:

„Ahoj, co potøebuješ? Já nemám èas, musím
se dívat na televizi, aby mi neunikl mùj oblíbený
poøad.“ „Aha, tak ty jsi èlovìk, který se dívá na
televizi. To bude asi tento pøístroj. A co všechno
televize umí?“ otázal se Malý princ.

„Dívám se na ni, proto�e z ní získám spoustu
skvìlých informací, je v ní zábava, na kterou se
mohu dívat, a taky mù�u zahlédnout i nìjaké
jiné planety.“

„A to se na ni díváš poøád?“ zeptal se Malý
princ.

„Poøád. Celý den. V noci si jen chvíli zdøímnu,
napiji se nebo se najím a to všechno u televize.
Prosím, teï mì neruš, proto�e zaèíná mùj
oblíbený poøad. Nebo se chceš také dívat?“
øekl èlovìk.

„Ne, nechci“, odpovìdìl Malý princ a pomys-
lel si, �e je ten èlovìk hodnì zvláštní. Má kolem
sebe takovou krásnou planetu, ale on se jen
dívá na televizi. S tímto vìdomím odletìl na
další planetu, kde snad najde nìkoho, kdo si
svìta vá�í pøece jen více.

Jednoho dne se Malý princ dostal na planetu,
která nebyla o moc vìtší ne� autobus.
Jmenovala se Narcius. Na té planetce pøebý-
vali malincí skøítci. Tito skøítci vyrábìli hvìzdný
prach a z nìj hvìzdy. Kdy� princ narazil na
jednoho skøítka, zeptal se ho, jestli by mu neu-
kázal, jak se ty hvìzdy vyrábí. Loto mu odpovì-
dìl: „To bych mohl, ale nesmíš nikomu
prozradit tajemství výroby hvìzd!“ Princ se za-
myslel a pak øekl: „Neboj se, Loto, umím dr�et
tajemství.“

Tak se oba rozbìhli k „továrnì.“ Malý princ
úplnì onìmìl. Byla celá ze støíbra a modrého
kovu, který nikdy nevidìl. Bylo tam asi 40 ma-
linkých modrých skøítkù a z komínù továrny se
valily rùznobarevné hvìzdy. Kdy� došli do
hlavní haly, která byla velká asi tak jako stan,
rozhodl se Loto, �e nejdøíve uká�e Malému
princi kotle, ve kterých se vše míchá. Princ tedy
šel za ním a uvidìl velký tmavomodrý hrnec,
u kterého stáli dva skøítkové a vylívali do nìj
cosi bílého.

Malý princ v doprovodu Lota prošel celou pla-
netku. „Loto, a jak se vlastnì všechny ty hvìzdy
dostanou do vesmíru?“

„ To jsem ti vá�nì ještì neøekl?“ A Loto zaèal
vysvìtlovat, �e existují skøítci „vynášeèi“, kteøí
mají takové malé raketky ve tvaru PET lahve,
ti létají do vesmíru a tam rùznì hvìzdy pohází.

Malého prince to opravdu zaujalo a mìl
spousty dalších otázek. Pak se rozlouèil, napo-
sledy se rozhlédl kolem sebe a odletìl. Cestou
si ještì øekl, �e planetka Narcius je bezvadná,
proto�e díky ní ví, jak se vyrábí hvìzdy,
ale hlavnì na ní nejsou �ádní dospìlí.

Malý princ jen tak letí vesmírem a najednou
uvidí malou planetu. Letí k ní a cestou pøemýšlí,
kdo by tam asi mohl být. Vidìl u� mnoho lidí,
ale nikoho z nich nemohl pochopit.

Opilec stále jen pil, byznysmen poøád poèítal
hvìzdy, které mu patøily, a král prý hvìzdám
vládl, ale ani jednomu z nich to k nièemu
nebylo.

Koneènì dolétl a� k planetì a tam uvidìl
sedìt bledého mu�e. Øekl mu: „ Jak se jmenu-
ješ a co dìláš?“

„Já jsem fe�ák a beru drogy“, øekl mu�.
„ A proè to dìláš?“ znovu se zeptal Malý

princ.
„Aby mi nebylo špatnì“, odvìtil fe�ák.
„Aproè ti je špatnì?“ zeptal se Malý princ.
„Proto�e beru drogy. Nechceš taky?“ øekl

fe�ák.
„ Ne“, øekl Malý princ a radìji odešel. Cestou

si myslel, �e dospìlí jsou opravdu hodnì divní.

Pokud jste knihu neèetli, nic není ztraceno.
Je toti� urèena dìtem do sta let. V ka�dém pøí-
padì vám pøejeme, abyste stejnì jako Malý
princ potkali nìjakou lišku, která vám prozradí,

�e „nejkrásnìjší vìci jsou oèím neviditelné“,
„správnì vidíme jen srdcem“, nebo �e „jsi odpo-
vìdný za to, cos k sobì pøipoutal. A také,
�e„pouš� jekrásnátím,�evsobìskrývástudnu.“

Tak u� je to tady. Zase zaèátek školního roku.
Stojíme pøed školou jako u� osm let. A nic se
nezmìnilo. Snad jen to, �e u� nejsme malí
špunti, ale jsme nejstarší a nejzkušenìjší.
U� po deváté jsme vyslechli proslov starosty,
øeditele, zástupkynì a nevím koho ještì…
Letos jsme mìli velice dùle�itý úkol. Byli jsme
patrony prvòákù. Ka�dý dostal jednoho a od-
vedl ho do tøídy.

Pak jsme se vrátili do naší tøídy, která se pøes
prázdniny moc nezmìnila. Paní uèitelka nám
povídala, �e si dneska mù�eme sednout,
jak chceme, ale �e nám do druhého dne dá
zasedací poøádek, podle kterého si máme po-
sedat, abychom aspoò poslední rok dávali
v hodinách pozor. Jako by nás neznala! Abych
vám øekla, jak na mì dnešek pùsobí, potøebo-
vala bych vìtší slovní zásobu.

Pøeskoèíme pár nudných dní na zaèátku
školního roku a u� je tu pátek a my jdeme na
koncert. Jsme rádi, �e jdeme ze školy a mù-
�eme si v klidu bez vynadání popovídat. Také
koncert nás celkem pobavil.

O zábavu se nám postarala také paní uèi-
telka Benešová, na její� pøírodovìdné exkurzi
jsme za�ili pár zajímavých vìcí. Napøíklad
jsme vidìli paní uèitelku Daleckou s polovinou
skupiny dobíhat na autobus, cpali jsme se
v pøeplnìném dopravním prostøedku, dozvì-
dìli jsme se, �e krtci padají na jílovitou pùdu,
odebírali jsme vzorky pùd z hlubokých dìr
apod. Záøí zaèalo celkem slibnì, doufáme,
�e øíjen bude také pøíjemný.

Staré hody se konaly tradiènì tøetí øíjnovou
nedìli. Prùvod od hasièky do sokolovny a odpo-
lední program zachytil svým fotoaparátem
Jiøí Fukan.

Desetibojaø

Televizní planeta

Planeta skøítkù

Malý princ a fe�ák

Josef Tichý, 7.B

Dana Zálešáková, 7.B

Veronika Hanušová, 7.A

Dominik Dvoøák, 7.A

Aleš Kadlec
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Malý princ

Záøí oèima 9.A

Staré hody 2007



Beletrie

Nauèná

Beletrie pro dìti a mláde�

Nauèná pro dìti a mláde�

10.11.2007 v 10:00

24.11.2007 v 15:00

G.Adair Snílci
M. Houellebecq Rozšíøení bitevního pole
E. Peters Pøíchod Dánù

F. Bìlohlávek Desatero mana�era
M. Brýdová Twistart
M. Brýdová 100ajednabytovádekorace
M. Bryon Pøijímací testy do zamìst-

nání a jak je zvládnout
J. Clements Fotografujeme makra
H. Dohnálková Batikujeme obleèení
J. Dušek Nebeský cestopis
J. Dušek Jaderné zbranì
E. Herman Pilates cvièení na míèi
M. Hutchinson Lidské tìlo
P. Jung Rakousko-uherská armáda

za první svìtové války
M. King Pilates pro tìhotné
J. Macoun Èeskoslovenské pevnosti
J. Macoun Tanky
J. Macoun Významné bitvy v Èechách

a na Moravì
M. Molnárová Tvoøíme ze slaného tìsta
L. Ondøej Kam na severní Moravì a

ve Slezsku
M.Šmikmátorová Tvoøímezpøírodníchmateriálù
L. Williams Píšeme �ivotopis pro pøijí-

mací a výbìrová øízení
Vlastivìda moravská

A. Brázdová Pejsek Baf Bafbaf na krá-
lovském zámku

K. Karczewska Jede, jede mašinka
B, Pávková Øíkej si se mnou

M. Bubíková Plyšáci z chlupatých drátkù
a bambulek

J. Gurková Máš Filipa?
F. Jones Jedovaté nebezpeèí
Ch. Madsen Dinosauøi
M. Nìmcová Škola fotografování pro kluky

a holky I., II.
L. Topinková Loutky
L. Wellford Malování na kameny
I. �i�ková Nápady pro dìti na ka�dý

mìsíc v roce
Dobývání vesmíru
Nejvìtší kniha hlavolamù

VOLEJBAL
Dvojzápas Sokol Brno-Drásov, II.liga, v nové
tìlocviènì ZŠ Støelice.

BABSKÉ HODY
Tradièní akci poøádá TJ SOKOL Støelice odbor
všestrannosti.

Støelické muzeum informuje

Na druhou listopadovou nedìli Støelické muzeum pøipravuje

pokraèování výstavy z cyklu:

Na výstavì bude zdokumentována stavební èinnost v naší obci v roce 1940,

na poèátku 2. svìtové války. Oproti pøedcházejícím rokùm je ji� patrný

pokles stavební èinnosti v dùsledku váleèných událostí.

V tomto roce ve Støelicích ještì vzniklo 7 nových domù s popisnými èísly

568 – 578. Další tøi domy byly postaveny zcela nové na místì zboøených

starých domù (èís. 30, 73 a 88). Jeden dùm byl zboøen a ji� na tom místì

nebyl obnoven (èís. 141).

U dalších 18 domù došlo k nìjaké stavební èinnosti. Pøedevším to byly

adaptace obytných domù, stavby a opravy dvorních hospodáøských staveb,

u dvou domù se postavilo 1. obytné poschodí a byla postavena jedna

stolaøská dílna.

Na výstavì budou také k nahlédnutí starší i nejnovìjší fotografie

dotèených domù a soupisy obyvatel v tìch domech tehdy bydlících.

Historický vývoj domovní zástavby ve Støelicích„ ”

Výstava bude otevøená v nedìli 11. listopadu 2007

od 14:30 do 18:30 hodin ve výstavní síni Støelického muzea.

Ukázka fotografií z pøipravované výstavy:
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Nové knihy v obecní knihovnì

Pøipravované akce v mìsíci
listopadu ve Støelicích



TJ Sokol Brno IV – Èernovice oddíl, odbíjené si
vás dovoluje pozvat na svá domácí utkání
II.ligy skupiny C, která jsou hrána v tìlocviènì
støelické ZŠ.

Utkání jsou hraná v�dy v sobotu. První
utkání zaèíná v�dy v 10:00 hod a druhé utkání
dle domluvy se soupeøem, nejpozdìji však
ve 14:00 hod.

06.10. v 10:00 a 14:00 Brno - Letovice
27.10. v 10:00 a 14:00 Brno - Poštorná
10.11. v 10:00 a 14:00 Brno - Drásov
01.12. v 10:00 a 14:00 Brno - Hluèín
08.12. v 10:00 a 14:00 Brno - Holešov
26.01. v 10:00 a 14:00 Brno - M. Budìjovice
16.02. v 10:00 a 14:00 Brno - Hrotovice
01.03. v 10:00 a 14:00 Brno - Hoš�álková
29.03. v 10:00 a 14:00 Brno - Buèovice

Srdeènì zvou volejbalisté.

Do zaèátku sezóny vstoupilo dru�stvo mu�ù a
�ákù. S prvním hracím víkendem pøišli u dru�-
stva mu�ù 2 výhry, co� je nejlepší mo�ný zaèá-
tek. U �ákù byla prohra zpùsobena malým
poètem hráèù, bohu�el tento stav setrvává
i nyní a jen díky brnìnským hráèùm jsme
schopni jezdit na zápasy. Domácí hráèi nejeví
o tento sport u� tak moc velký zájem.

Od prvního zápasu v sezónì jsme nevìdìli
co mù�eme oèekávat. Soupeø pøi rozcvièování
pùsobil velmi silnì a bìhem první ètvrtiny to
také bylo poznat. Do osmé minuty první èvrtiny
byl stav 10:10, pak se nám ale podaøilo díky
rychlému protiútoku odskoèit na rozdíl 6 bodù.
V druhé ètvrtinì náskok pomalu ale jistì narùs-
tal a my jsme se dostávali do herní pohody.
Na konci druhé ètvrtiny byl rozdíl ji� více ne�
20 bodù a my vìdìli, �e pokud nepolevíme
ve ètvrtinì tøetí, utkání mù�eme dovést do ví-
tìzného konce. Soupeø nám tuto situaci usnad-
nil, kdy� ve tøetí ètvrtinì nám dovolil odskoèit
o dalších 10 bodù a my jsme vstupovali do závì-
reèného období s velkým náskokem. Poslední
ètvrtina se nesla v exhibièním duchu, kdy si za-
hrála celá lavièka a koneèné skóre o 47 bodù
svìdèí o velké úspìšnosti celého týmu.
Body: Karafiát Kamil 33, Karafiát Aleš 19,
Hlinomaz Ota 11, Boháè Václav 10, Svoboda
Dušan 9, Valášek Václav 3, Karafiát Miroslav 2,
Švestka Radek 2.

Bystøice loni v soutì�i nehrála, a tak jsme jeli
do nejistého prostøedí. Jeliko� nad nimi jsme ještì
ani jednou nevyhráli, nálada do zápasu byla rùz-
norodá. Od prvních minut se hrál velmi vyrovnaný
basket, ale v�dy jsme si udr�ovali mírný náskok a
soupeøani jednouvutkánínevedl.

V poloèase se nám podaøilo odskoèit a� na
15 bodù, ale bohu�el ve tøetí ètvrtinì jsme za
9 minut dali jen 7 bodù a soupeø zaèal dotaho-
vat.Avšak dva tøíbodové koše na závìr této ètvr-
tiny, nám zvýšily sebevìdomí. Poslední ètvrtina
byla ze strany soupeøe hrána s velikou chutí po
vítìzství, ale i nám se daøilo a náskok jsme si
udr�ovali. Poslední 3 minuty utkání jsme stav
ji� kontrolovali, míè jsme dr�eli co nejdéle a sou-
peø nestaèil stav utkání zvrátit. Celé utkání
odehrála základní pìtka, kde jen na chvilku se

jednou støídalo. Podali jsme výborný výkon a
zaslou�enì si o prvním víkendu vezeme 4 body
do tabulky.
Body: Karafiát Kamil 24, Karafiát Aleš 19,
Svoboda Dušan 16, Hlinomaz Ota 16, Boháè
Václav 1, Švestka Radek 0.

V šesti hráèích odehrát 2 utkání je velice ná-
roèný úkol. Soupeø mìl k dispozici 12 hráèù a
pravidelnì støídal, zato my jsme museli hrát tak,
abychom utkání dohráli. Je na èase se zamys-
let u hráèù, zda-li jsou ochotni pokraèovat v se-
zónì, nebo ne� abychom jezdili v takovém
poètu, toho zanechat. Do dalších zápasù je pøi-
slíbena výpomoc od SAM BŠM Brno, kde by
mìli pøijít 4 hráèi k nám na hostování. Je docela
paradox to, �e kluci jsou ochotni dojí�dìt z Brna
a nìkteøí Støeliètí hráèi mají problém pøijít.
I tak mohl být náš výkon lepší,laxní pøístup
nìkterých hráèù v zápase byl dùvodem tak
vysokého skóre. Na trénincích se nyní budeme
zamìøovat na rozvoj dynamiky a hry 1 na 1,
proto�e hlavnì v tìchto èinnostech dost zao-
stáváme.

V obou utkáních byl nejlepší hráè Marek
Vaníèek, na kterém je poznat tréninkové nasa-
zení v SAM BŠM Brno. V druhém utkání se
k nìmu pøidal i Patrik Machálek.
Body:Arnošt Dan 18 - 22, Smutný Martin 19 - 11,
Kostiha Patrik 4 - 4, Machálek Patrik 6 - 12,
Ra�dík Tomáš 0 - 0, Vaníèek Marek 8 -21

Støelický kros se stal tradièní sportovní akcí
Základní školy Støelice a svou pravidelností se
zapsal do termínové listiny mnoha sportovních
oddílù na ji�ní Moravì. Mezi dr�itele tra�ových
rekordù se napøíklad zapsali èeský reprezen-
tant Michael Nejedlý nebo souèasná skvìlá
èeská veslaøka Mirka Knapková.

Letošního roèníku, který se konal v sobotu
13.10., se zúèastnilo celkem 90 závodníkù.
Nìkteré další mo�ná odradilo nepøíjemné ranní
poèasí, ale na ty, kteøí si pøesto pøišli zazávodit,
se nakonec v prùbìhu dne i usmálo sluníèko.

Mezi vítìze se letos zapsali bì�ci ze
ZŠ Støelice, SK Pøísnotice, Zetoru Brno a
Sokolu Brno. Hlavní kategorii mu�ù v bìhu
na 4.500 m vyhrál Milan Kocourek z oddílu
ARC Brno.

Kompletní výsledky a fotografie najdete na
internetových stránkách školy, zde jen
pøipomeneme úspìšná vystoupení støelických
závodníkù: Mezi nejmladšími závodníky se na
2. místì umístil Ondøej Švejkar, na 3. místì byli
Tomáš Leitner a Andrea Plaèková. Mezi �áky
roèníku 99-98 se na 2. místì umístilAlois Liška.
Závod �ákù roè. 97-96 skonèil poøadím:
1. Tomáš Pešek, 2. Tadeáš Perna, 3. Dan
Plaèek. Takté� závod �ákù roèníku 95-94 byl
støelickou zále�itostí: 1. Patrik Vláèil, 2. Martin
Vaøílek, 3. Daniel Pavlík. �ákynì z roèníku
93-92 dobìhly v poøadí 1. Kristýna �emlièková,
2. Tereza Novotná, 3. Hana Chladilová.
Kristýna �emlièková pak dobìhla 3. i mezi
dorostenkami.

Organizátoøi krosu, tedy pan øeditel ZŠ a MŠ
Støelice Vladimír Urbanec a uèitelé i �áci školy
blahopøejí vítìzùm, dìkují všem závodníkùm
za úèast a zvou všechny bì�ce na pøíští roèník,
který se bude konat druhou øíjnovou sobotu
roku 2008.

SOP Mu�i
13.10.2007 42:89

14.10.2007 64:76

�áci U14

Boskovice - Støelice

Bystøice nad Pern. - Støelice

BC Vysoèina - Sokol Støelice 106:55, 126:70

www.sbasketball.wbs.cz
Kamil Karafiát

Aleš Kadlec

Vá�ení spoluobèané,
smyslem Støelického zpravodaje je vás infor-
movat o dìní v naší obci. Velmi bychom
si pøáli, aby vám Zpravodaj pøinášel informace
pro vás u�iteèné a informace, které vás
opravdu zajímají.

Proto vás chceme upozornit, �e i vy máte
mo�nost se podílet na jeho obsahu svými pod-
nìty a èlánky, které mù�ete zasílat
na e-mail: zpravodaj@streliceubrna.cz,
nebo osobnì pøedat na radnici, v pokladnì
paní Liškové.

Inzerci do Støelického zpravodaje mù�ete po-
dávat na výše uvedené kontakty. Zde se takté�
dozvíte podmínky inzerce a cenu za zveøejnìní
inzerce.

Redakce Støelického zpravodaje

Datová uzávìrka pø í jmu èlánku
do pøíštího vydání è. 12/2007 je 26.11.2007.
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